
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 18. maj 2020 stillet følgende spørgs-

mål nr. 1096 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1096:  

”Hvad er ministerens holdning til, at leverandører i Danmark er blevet tilsidesat un-

der coronakrisen, og hvad påtænker ministeren at gøre ved den situation? Der henvi-

ses til artikel i Politiken 17/5-20: ”DaŶske leveraŶdører er blevet forbigået ved suŶd-
hedsvæsŶets kriseiŶdkøb for ŵilliarder”. https://politikeŶ.dk/iŶd-
land/art7786740/Danske-leverand%C3%B8rer-er-blevet-forbig %C3%A5et-ved-sund-

hedsv%C3%A6snets-kriseindk%C3%B8b-for-milliarder” 

 

Svar: 

Som jeg også citeres for i artiklen, så skal hele vores håndtering af epidemien selvføl-

gelig evalueres, når vi er længere henne i forløbet, så vi er sikre på, at vi lærer maksi-

malt af vores erfaringer og er endnu bedre forberedt næste gang. 

 

I forhold til værnemidler står det klart, at der har været usikkerhed om forsyningen, 

og derfor har vi fra regeringens side allerede nu taget initiativ til at styrke indkøb og 

logistik af værnemidler med oprettelse af den nye styrelse, så vi kan sikre optimal or-

ganisering af dette område i fremtiden. 

 

Derudover kan jeg oplyse, at NOST har været i dialog med DiaLab om, hvordan deres 

medlemmer kan bidrage til sikring af værnemidler. 
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